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سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به تهدیدات رژیم 
صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی، گفت: هر اقدام 
احمقانه ای با پاســخ ویرانگر همراه خواهد بود و اگر 

می توانند از خود در صحنه فلسطین دفاع کنند.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست دیروز خود با 
اصحاب رسانه ضمن تشریح موضوعات منطقه ای و  بین المللی، به 

سوال خبرنگاران پاسخ داد.
کنعانی در خصوص سوالی در مورد نشســت فوق العاده وزاری 
خارجه کشورهای عضو ســازمان همکاری های اسلامی، گفت: 
کار ویژه مهم ســازمان همکاری های اسلامی حمایت از قدس و 
مردم فلسطین است و برگزاری این نشست به کشورهای اسلامی 
کمک می کند تا از ظرفیت های حقوقی، داخلی و بین المللی خود 
برای حمایت از آرمان فلسطین استفاده کنند.وی افزود: امیدواریم 
رویکرد جمعی در برگزاری نشست داشته باشیم. آنچه که مسلم 
است اینکه ملت فلسطین حق دارند برای رفع تجاوز و رفع اشغالگری 
از توان خود استفاده کنند و این حق مشروع آنهاست، کسی هم که 
جمهوری اسلامی را تهدید می کند باید بداند هر اقدام احمقانه ای 
با پاسخ ویرانگر همراه خواهد بود و اگر می توانند از خود در صحنه 

فلسطین دفاع کنند.
سرمایه گذاری های مشترک در دستورکار سفیر ایران 

در ریاض
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشــورمان در خصوص موضوع 
همکاری های اقتصادی ایران و عربستان، گفت: در مرحله آغاز دور 
جدید روابط هستیم و در آخرین نشست دو جانبه وزرای خارجه در 
نیویورک موضوع همکاری های اقتصادی مطرح شده و از سوی 
عربستانی ها هم مورد حمایت قرار گرفته است. موضوع همکاری 
برای سرمایه گذاری های مشترک هم در دستورکار سفیر ایران در 
ریاض قرار دارد و برای همکاری های اقتصادی در مقام عمل نیاز به 
زمان بیشتری هستیم و این موضوعات در چارچوب موضوعات دو و 

چندجانبه هم مورد اشاره ولی عهد است.
 ای.اف.سی درباره شکایت ایران از ناظر بازی

 به کنفدراسیون فوتبال آسیا حرفه ای عمل کند
وی در پاســخ به سؤالی درباره حواشــی بازی فوتبال الهلال و 
سپاهان، ادامه داد: یک موضوع فوتبالی است و در چارچوب خود باید 
مورد توجه قرار بگیرد. ای.اف.سی همواره تأکید دارد مسائل ورزشی 
در چارچوب خود قرار بگیرد و انتظار داریم ای.اف.سی درباره شکایت 
ایران از ناظر بازی به کنفدراســیون فوتبال آسیا ارائه کرد حرفه ای 

عمــل کند و نظر و رای عادلانه خود را صادر کند. ورود دســتگاه 
دیپلماسی و گفت وگوها بین دو وزیر خارجه برای این بود که این 

موضوع در چارچوب ورزشی حل و فصل شود.
 برگزاری رزمایش مشترک ایران و آذربایجان 

در چارچوب همکاری های مشترک
کنعانی در خصوص برگزاری رزمایش مشترک ایران و آذربایجان 
نیز گفت: در چارچوب همکاری های مشترک این موضوع پیگیری 
می شود و جزییات خاصی ندارد. برگزاری اینگونه همکاری ها قبلا 
مرسوم بوده و اگر لازم باشد ستاد کل نیروهای مسلح توضیحات 
لازم را ارائه می کند. در خصوص سفر مقامات جمهوری آذربایجان 
نیــز گفت و گو ها و مشــورت های خوبی انجام شــده و طرف 
آذربایجانی دیدگاه های خود را مطرح کرده است. جمهوری اسلامی 
ایران به حل اختلاف بر اساس گفت و گو های سیاسی و سازکار 

3+3 تاکید کرده است.
وجود اتفاق نظر درباره از سرگیری فعالیت سفارت 

آذربایجان در تهران 
وی بیان کرد: درباره از سرگیری فعالیت سفارت آذربایجان در تهران 
اتفاق نظر وجود دارد که در چارچوب گفت وگوهای انجام شــده و 
گام های خوبی که برداشته شده این سفارتخانه بتواند در آینده نزدیک 
فعالیت خود را در تهران از سربگیرد. در فضا و روند خوبی در مناسبات 
دوجانبه ایران و آذربایجان قرار داریم و امیدواریم این تحولات گام به 

گام در مسیر خوب خود پیش برود.

طرح اتهاماتی درباره نقش ایران در عملیات مقاومت 
فلسطین با هدف توجیه شکست رژیم صهیونسیتی 

ســخنگوی وزارت امور خارجه در مــورد نقش ایران در عملیات 
مقاومت، تصریح کرد: مقاومت فلسطین از توان کافی برای دفاع از 
حقوق از دســت رفته خود برخوردار است و طرح اتهاماتی در مورد 
نقش ایران در این دفاع با هدف توجیه شکست رژیم صهیونسیتی و 
توجیه قدرت پوشالی در هم شکسته شده این رژیم است و نمی توان 
میان ۷۵سال جرم و جنایت صهیونیست ها علیه منطقه و فلسطینی ها 
و آمریکا و برخی دولت های غربی تفکیکی قایل شد. طرح برخی 
ادعاها هیچ مسولیتی از رژیم آمریکا و انگلستان در حمایت از جنایت 
تاریخی رژیم صهیونسیتی کم نمی کند و گسیل یک ناو به منطقه از 
سوی آمریکا به معنای مشارکت عملی در جنگ است. آمریکا حامی 
اصلی جنایت های رژیم صهیونسیتی علیه ملت فلسطین و اسلام 

است و حمایت های اخیر مالی نیز همین موضوع را تایید می کند.
 تاریخ مذاکرات غیر مستقیم ایران و آمریکا

 مشخص نیست
وی با اشاره به احتمال مذاکرات غیر مستقیم ایران و آمریکا، گفت: 
اطلاعی در مورد تاریخ دقیق گفت و گو های غیر مستقیم ندارم و 

اطلاع جدیدی کسب نکرده ام.
فلسطین باید در مورد آتش بس در غزه تصمیم بگیرد

کنعانی در پاسخ به سوالی در خصوص تلاش کشورمان برای آتش 
بس در غزه، یادآور شد: در مورد آتش بس هم ملت فلسطین باید 

نســبت به وضع موجود تصمیمات را اتخاذ کند و ما جای دیگران 
تصمیم نخواهیم گرفت اما جای ظالم و مظلوم و جای اشغالگر و 
کسانی که سرزمین آنها به زور اشغال شده است، نمی تواند تغییر کند 
و تلاش ما حاکی از حمایت از تشکیل دولت مستقل فلسطین است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان در پاسخ به سوالاتی در 
مورد نقش صهیونیست ها در قفقاز جنوبی و موضع کشورمان و روند 
کُند انتصابات در وزارت خارجه، تاکید کرد: حضور رژیم صهیونسیتی 
در هیچ منطقه ای منافعی برای ملت ها ندارد و امنیت ساز نیست و 
منافع این رژیم در ناامنی و اختلاف افکنی است و این موضع رسمی 
جمهوری اســلامی ایران است و این را در نشست ها اعلام کرده 
ایم. در ارتباط با انتصاب ها هم کار بر اســاس نیاز و سیاست های 

بالادستی انجام می شود.
استقرار نیروهای مرزبانی و برچیدن پایگاه های 

گروه های تجزیه طلب از گام های مثبت عراق
وی در خصوص اظهارات ســردار باقری درباره آخرین وضعیت 
اجرای توافق امنیتی ایران و عراق، گفت: در ســفر اخیر در ســفر 
اخیر الاعرجی مشاور امنیت ملی عراق به تهران،  آخرین وضعیت 
اجرای توافق امنیتی بحث شد و طرف عراقی گزارش اقدامات خود 
را ارائه کرد، طرف ایرانی نیز یافته ها و انتظارات خود را ارائه کرد و 
مقامات عراقی گام های موثری از جمله استقرار نیروهای مرزبانی و 
برچیده شدن پایگاه های گروه های تجزیه طلب برداشته اند. کمیته 
مشــترکی برای نظارت بر اجرای توافق وجود دارد و امیدواریم در 
پرتو مناسبات دوستانه و سازنده و همکاری های دو کشور گام های 
موثر دیگری برداشته شود و این موضوع در چارچوب همکاری های 
کمیته مشــترک ادامه دارد. در مجموع روند اجرای توافق ایران و 
عراق در چارچوب ادامه دارد و از عراق انتظار داریم به تعهدات خود 

عمل کند.
برجام توافقی چندجانبه است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان در پاسخ به سوال دیگری 
درباره اظهارات اخیر جوزپ بورل مسؤول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا مبنی بر ارجاع عدم اجرای تعهدات ایران به کمیسیون مشترک 
برجام، گفت: برجام توافقی است چندجانبه و همه اعضای برجام 
متعهد به اجرای تعهدات هستند. باید همه تعهداتشان را انجام دهند 
و اگر مسوؤلیت و تعهدی هست که هست متوجه همه اعضاست. 
آنکه از تعهدات خود شانه خالی کرده آمریکا و دیگر اعضای اروپایی 
برجام است. مسؤولیت ها متوجه آمریکا و شرکای اروپایی آن است 

و توپ در زمین آنهاست. 

 جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با دفاع
 از امنیت خود دست بسته نیست

کنعانی در ادامه و در پاســخ به سوال خبرنگاری درباره اظهارات 
گراهام ســناتور آمریکایی و تهدید ایران نیز بیان کرد: طرف های 
تهدید کننده ایران باید متوجه مسیولیت های خود باشند در مورد 
موضوعــات حقوقی و بین المللی خــود در ارتباط با انجام تهدید 
علیه دیگر اعضای جامعه بین المللی و سازمان ملل باشند و بدانند 
جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با دفاع از امنیت خود دست بسته 

نبوده و همواره پشیمان کننده پاسخ داده است.
 سفر رئیس جمهور به ترکیه 

در چارچوب مناسبات دو کشور
کنعانی در مورد سفر احتمالی رییس جمهور به کشور ترکیه، گفت: 
تاریخ دقیقی برای این سفر مشخص نشده اما اصل آن مورد توافق 

قرار گرفته است و در چارچوب مناسبات دو کشور خواهد بود.
به گزارش خانه ملت؛ خبرنگار رسانه ترکیه ای با بیان اینکه عملیات 
طوفان الاقصی از نظر غرب یک حمله تروریستی اعلام شده است 
و اینکه ایران مستقیما از حماس حمایت می کند، نظر سخنگوی 
وزارت خارجه را جویا شد که وی گفت: متاسفانه هستند کشورهایی 
که جای ظالم را با مظلوم عوض می کنند. ظالم و اشغالگر را دارای 
حق جلوه می دهند و از ملتی که سرزمینشان اشغال شد و به صورت 
روزمره از ســوی رژیم اشغالگر مورد تجاوز و تعدی قرار می گیرند 

حمایت می کنند. 
 سفر وزیر راه  به باکو

سخنگوی وزارت خارجه درباره سفر بذرپاش به باکو و همکاری 
ایران و آذربایجان در کریدور شرق و غرب، اظهار کرد: این موضوع 
جدیدی نیســت و ایران در طول 34 سال گذشته برای همکاری 
در چارچوب مناســبات دوستانه و توأم با حسن همسایگی ایران و 
جمهوری آذربایجان خاک خودش را و کریدور ارتباطی خود را در 
اختیار آذربایجان قرار داده و از خاک ایران برای ارتباط بین آذربایجان 
و نخجوان استفاده شده است و در این چارچوب همکاری ها ادامه 
دارد و با توجه به آزادســازی قره باغ امکان برقراری همکاری های 
جدید متناســب با شــرایط جدید جغرافیایی وجود دارد و طرف 
آذربایجانی درخواست همکاری ها با ایران با هدف کوتاه کردن مسیر 
ارتباطی آذربایجان با نخجوان مطرح کرده که مورد استقبال ایران 
قرار گرفته است. سفر بذرپاش و افتتاح پل در همان چارچوب برای 
استفاده از کریدور ترانزیتی ایران صورت می گیرد و این همکاری ها با 

جدیت در حال استمرار است.

کنعانی در پاسخ به تهدیدات رژیم صهیونیستی:

هر اقدام احمقانه ای با پاسخ ویرانگر همراه خواهد بود
رییسی در جلسه شورای اجرایی فناوری اطلاعات؛

وزارت امور خارجه تبادل ارتباطات و اطلاعات ایرانیان 
خارج از کشور را فراهم کند

رئیس جمهور با تاکید بر تســهیل ارتباطات ایرانیان خارج از کشــور با مجموعه 
دستگاه های اجرایی و حاکمیتی، وزارت امور خارجه را مکلف کرد با بهره گیری از بستر 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، ارتباط و تبادل اطلاعات این قشر از شهروندان 

ایرانی را نیز تسهیل کند.
سید ابراهیم رئیسی در بیست و ششمین جلسه شورای اجرایی فناوری اطلاعات که پیش از ظهر امروز 
دوشنبه برگزار شد، تکمیل طرح دولت هوشمند را از اولویت های مهم دولت عنوان کرد و با اشاره به عدم 
اهتمام کافی در به سرانجام رساندن دولت الکترونیک در دوره های گذشته گفت : تلاش دولت مردمی برای 
تکمیل دولت هوشمند، گامی مهم در راستای تسهیل زندگی مردم است.رئیس جمهور ارتقای شفافیت، 
مبارزه با فســاد، اجرای عدالت، توسعه ارتباطات، جمع آوری دقیق اطلاعات و ایجاد اشتغال را از جمله 
مزیت های تکمیل دولت هوشمند در کشور برشمرد و بر اتصال هر چه سریع تر دستگاه هایی که تاکنون و 

به هر دلیلی به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند متصل نشده اند، تاکید کرد.
رئیسی ملاحظات برخی دستگاه ها در ارائه اطلاعات را از جمله موانع جدی بر سر راه تحقق حکمرانی 
دیجیتال دانست و با اشاره به طرح مسائلی از جمله امنیت از سوی این دستگاه ها به عنوان علت عدم اتصال 
به درگاه خدمات دولت هوشمند، دستور داد کارگروهی متشکل از متخصصین وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، شورای عالی فضای مجازی و شورای اجرایی فناوری ارتباطات در مرکز ملی فضای مجازی ادله 
این دستگاه ها را بررسی و صحت سنجی کنند.رئیس جمهور در ادامه با تاکید بر تسهیل ارتباطات ایرانیان 
خارج از کشور با مجموعه دستگاه های اجرایی و حاکمیتی، وزارت امور خارجه را مکلف کرد با بهره گیری 
از بستر پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، ارتباط و تبادل اطلاعات این قشر از شهروندان ایرانی را نیز 
تسهیل کند.به گزارش اقتصادآنلاین، رئیسی همچنین ضمن یادآوری قانون تجارت الکترونیک، از همه 
مراجع قانونی، قضات، بانک ها و واحدهای حقوقی دستگاه های اداری خواست به موجب این قانون و به 

منظور تسهیل امورات مردم، همه اسناد الکترونیک را به رسمیت بشناسند.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به اهمیت شبکه ملی ارتباطات، ضمن تقدیر از اقدامات وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات برای تحقق این طرح، بر ضرورت تسریع در تکمیل این طرح مهم ملی تاکید کرد.در این 
جلسه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از آخرین وضعیت اجرای قانون اتصال دستگاه های اجرایی کشور 
به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند گزارشی ارائه کرد.عیسی زارع پور در این گزارش با اشاره به پیوستن 
۹۶ درصد دستگاه ها به این درگاه، احراز هویت ۲۶ میلیون نفر از شهروندان بالای ۱۸ سال، ۵۱۹ میلیون 
مراجعه به درگاه، رشد عظیم ۱۰ میلیارد تراکنش بر بستر پنجره ملی خدمات دولت هوشمند و همچنین ارائه 
مجوزهای دستگاهی، صنفی و خانگی در این بستر الکترونیکی گفت: میزان مراجعات مردم و آمار دریافت 
خدمات آنها بر بستر پنجره ملی خدمات دولت هوشمند نشان می دهد این درگاه به محل رجوع مردم و 
گره گشایی از امورات آنها تبدیل شده است.در این جلسه همچنین با حضور رئیس جمهور سه مصوبه از 

جمله الزامات ارتقای رتبه در شاخص های توسعه الکترونیکی به تصویب اعضا رسید.

 استیضاح وزیر آموزش و پرورش 
در دستور کار مجلس قرار گیرد

نماینده مردم تهران در مجلس با اشــاره به وضعیت اســفناک فرهنگیان 
و مدارس در کشــور، گفت: استیضاح وزیر آموزش و پرورش در دستور کار 

مجلس قرار گیرد.
علی خضریان در نشست علنی دیروز مجلس در تذکری با استناد به بند »و« ماده ۱۸۰ آئین 
نامه داخلی مجلس، گفت: در این بند مشخص شده که هیچ طرح و لایحه ای به جز طرح و 
لوایح سه فوریتی و همچنین تحقیق و تفحص و استیضاح در زمان بررسی برنامه قرار نمی گیرد.
به گزارش خانه ملت،  نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس ادامه 
داد: با توجه به اینکه فرهنگیان در وضعیت اسفناکی قرار داشته و در مدارس شرایط اسفناکی حاکم 
است لازم است استیضاح وزیر آموزش و پرورش که به امضای نمایندگان رسیده را در دستور 

کار مجلس قرار دهید.

 وضعیت خواب کالاها در کشور ما 
نسبت به کشورهای دیگر غیر نرمال است

نماینده مردم تهران،ری،شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس گفت: 
وضعیت خواب کالاها در کشور ما نسبت به کشورهای دیگر غیر نرمال است 
و این دلایل مختلفی دارد که بخش از آن به مقررات دولت و بخشی از آن به 

رفتار تجار وابسته است.
روح الله ایزدخواه  با اشاره به ماندگاری بیش از اندازه محصولات و کالاها در گمرکات و آسیب 
شناسی این موضوع،گفت: متاسفانه ما در مبحث امور مربوط به گمرک با یک عقب ماندگی رو به 
رو هستیم.وی افزود: وضعیت خواب کالاها در کشور ما نسبت به کشورهای دیگر غیر نرمال است 
و این دلایل مختلفی دارد که بخش از آن به قوانین دولت و بخشی از آن به رفتار تجار وابسته 
است.این نماینده مجلس با اشاره به آسیب شناسی این بخش، با ذکر مثالی  گفت: به عنوان مثال 
کالاهایی بدون ثبت سفارش  وارد گمرک شده و تازه صاحبان کالا به دنبال ثبت سفارش آن 
کالاها می روند که این مسئله بخشی از مشکلات است.وی با اشاره به معضل رفع تعهد ارزی 
تجار در این بخش بیان کرد: در این بخش مواردی به بنده مراجعه شد که نهایتا مشخص شد 
اشــکال از بانک است یعنی بروکراسی اداری تعریف شده در رفع تعهد ارزی، گاهی در راستای 
منفعت طلبی بانک است که تعهد ارزی تاجر را به عقب می اندازد، بنابراین این موارد هم وجود 
دارد.این نماینده مجلس در گفت و گو با خانه ملت، با اشاره به نقش نظارت بر گمرکات پیرو خواب 
کالاها،گفت: متاسفانه نظارت لازم بر گمرک هم لحاظ نمی شود؛ یعنی وزارت اقتصاد در این 
بخش هم مجری است و هم سیاست گذار و از این رو نظارت درستی  بر عملکرد گمرکات کشور 
صورت نمی گیرد.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس بیان کرد: البته برخی از مشکلات هم 
معطوف به عدم وجود تجهیزات و فناوری های لازم در این بخش است که خیلی جاها هنوز 
گمرکات مجهز به ایکس ری نیست و خدمات دولت هوشمند ایجاد نشده است که این مسائل هم 
می تواند به افزایش فساد در این بخش دامن بزند.وی تاکید کرد: به واقع ما در این بخش با کمبود 

قوانین مواجه نیستیم و قوانین خوبی در این بخش مصوب شده  که نیازمند اجرای دقیق است.

منتظری:قیمت نهاده های دامی به نرخ ارز گره خورده است 

فقدان مُدل پیش بینی پذیری ارز
نماینده مردم گرگان در مجلس با بیان اینکه تثبیت نرخ ارز مستلزم یک نگاه 
کوتاه و بلند مدت است،گفت: رسیدن به یک مدل پیرو تثبیت نرخ ارز نیازمند 

همفکری و اجماع نخبگانی است.
غلامرضا منتظری  با اشاره به تبعات ارز چند نرخی و راهکارهایی برای تثبت نرخ ارز،گفت: به 
هر حال ما دارای دیدگاه های مختلف در کشور در زمینه ارز هستیم.وی بیان کرد: ما وقتی با 
برخی از افراد در زمینه نرخ ارز صحبت می کنیم، آنها تاکید دارند که تثبیت نرخ ارز امری شدنی 
است و اگر مسائل به همفکری گذاشته شود ما راهکار لازم را در دست داریم.نماینده مردم گرگان 
در مجلس با اشاره به طرح پیشنهاد برگزاری جلسات هم اندیشی در این بخش، تاکید کرد:باید از 
ظرفیت ها به درستی استفاده شود.وی در گفت و گو با خانه ملت، ادامه داد: از این رو پیشنهاد بنده 
بر این اساس بود که پیرو  نگاه تقریبی جلسات هم اندیشی بین صاحبنظران این بخش انجام 
شود تا مسائل مورد واکاوی قرار گرفته  و مسیر راه مشخص شود.این نماینده مجلس بیان کرد: 
بنده در پیشنهادم تاکید داشتیم که باید از دولت، دانشگاه ها،بخش خصوصی و نخبگان جهت هم 
اندیشی در این زمینه دعوت به عمل بیاید تا در دو بخش کوتاه مدت و بلند مدت به راهکارهایی 
دست پیدا کنیم.این نماینده مجلس تاکید کرد:به واقع تصمیمات کوتاه مدت در زمینه تثبیت نرخ 
ارز باید در سفره مردم اثر گذار باشد. همچنین تصمیمات بلند مدت در این بخش نیز باید موجب 
پیش بینی پذیری بازار شود. بنابراین مشکل ما در مسئله ارز نبود یک مدل پیش بینی پذیر در 
بازار است و بدین صورت هر روز دچار یک تزلزل و تغییر هستیم.نماینده مردم گرگان در مجلس 
اظهار کرد: به واقع بی ثابتی در نرخ ارز باعث می شود که سرمایه گذار ما نیز خیلی رغبتی برای 
تولید نداشته باشد. بنابراین اگر ما  اجماع لازم در زمینه بررسی نرخ ارز را نداشته باشیم به نتایج 
مناسبی دست پیدا نمی کنیم و مداوم به نقد یکدیگر می نشینیم.وی با بیان اینکه با رویکرد 
دستوری نمی توان به تثبیت نرخ ارز پرداخت بیان کرد: بنده اخیرا در بازدیدی که مراکز تولیدی 
حوزه انتخابیه خود داشتم مشاهده کردم که عمده مشکلات در زمینه قیمت نهاده ها دامی است 
و کشاورزان تاکید داشتند که این نهاده ها به نرخ ارز گره خورده است لذا این دغدغه سبب می 
شود که آرامش و انگیزه لازم از کشاورز گرفته شود. بنابراین ما باید روی مدل تثبیت نرخ ارز با در 

نظر گرفتن نظرات نخبگان کار کنیم.

مدیرکل فرآورده های غذایی سازمان غذا و دارو اعلام کرد
 عرضه شیرخشک با کد ملی 
در داروخانه ها از ۲۰ مهر ماه

آل بویه، مدیرکل فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو از عرضه 
شیرخشک های عادی با کد ملی در داروخانه ها از ۲۰ مهرماه خبر داد.

محمود آل بویه دیروز در حاشیه نشست خبری در سازمان غذا و دارو اظهار کرد: از ۲۰ مهرماه 
امسال عرضه شیرخشک رگولار )عادی( در داروخانه ها با ثبت کد ملی و تاریخ تولد نوزاد در سامانه 
تی تک سازمان غذا و دارو انجام می شود.وی با بیان این که سازمان غذا و دارو با قاچاق محصولات 
به ویژه شیرخشک برخورد شدید می کند، افزود: این اقدام در راستای جلوگیری از قاچاق شیرخشک 
رگولار انجام می شود؛ البته شیرخشک متابولیک و رژیمی برای نوزدان خاص از گذشته تاکنون با 
ارائه کد ملی توسط داروخانه ها عرضه می شده است.به گزارش بازار، مدیرکل فرآورده های غذایی و 
آشامیدنی سازمان غذا و دارو خاطرنشان کرد: مسئولان داروخانه ها موظف هستند کد ملی متقاضی 

را در سامانه سازمان غذا و دارو ثبت کرده و سپس شیرخشک را به آن ها عرضه کنند.

اخبار کوتاه 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس معتقد است 
دولت اگر نمی تواند در حوزه های اصلی کنترل نرخ تورم وظایف 
خود را ایفا کند، نباید انتقام خود را با عدم پرداخت تسهیلات خُرد 

به مردم بگیرد.
احسان ارکانی  با اشاره به مشکلات در ارائه تسهیلات خُرد بانکها به مردم، گفت: 
وضعیت ارائه تسهیلات خرد به مردم تقریبا بیش از یک سال است که به یک 

معضل اساسی در کشور تبدیل شده است.
عملکرد تبصره 18 قانون بودجه؛ تقریبا صفر!

این نماینده مجلس در ادامه در ارزیابی خود پیرو ارائه تسهیلات اشتغالزایی در 
قالب تبصره ۱۸ قانون بودجه - تسهیلات اشتغالزایی - ، تصریح کرد: متاسفانه 
عملکرد دولت در ارائه تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه در سال ۱4۰۱، تقریبا 
صفر بوده است و این بدین معناست که یک ریال در این حوزه پرداخت تسهیلات 
نداشــته ایم.وی با بیان اینکه در حوزه های دیگر هم پرداخت تســهیلات به 
اصطلاح با یک بن بست مواجه شده است، گفت: حتی در این بخش تسهیلات 

تکلیفی پرداخت نمی شود دیگر چه رسد به سایر ارائه تسهیلات.
ارکانی با بیان اینکه بنده در این بخش طرح ســوالی را از وزیر اقتصاد مطرح 
کرده ام،بیان کرد: به واقع بهانه در زمینه عدم ارائه تسهیلات تکلیفی به مردم از 
سوی وزارت اقتصاد عدم تامین  اعتبار لازم توسط سازمان برنامه و بودجه بوده 
است، همچنین در بحث تسهیلات غیرتکلیفی هم بیشتر  مشکلات بر گردن 
بخشنامه های بانک مرکزی می افتد که به آنها گفته شده از پرداخت تسهیلات 

خودداری کنند.
وی با بیان اینکه عدم ارائه تسهیلات خُرد، مردم را دچار مشکل کرده است، 

بیان کرد: مردم در قالب  مسائلی همچون ازدواج، فرزندآوری، اشتغالزایی، جوانی و 
جمعیت، مسکن و همچنین تسهیلات سرمایه در گردش و تسهیلات تولید دچار 
مشکل هستند و سیستم بانکی هیچ نقشی در حل مشکلات مردم در حوزه های 

مورد ذکر حتی در بحث تولید ندارد.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات تاکید کرد: این مسئله واقعا برای 
نمایندگان مجلس عجیب است که نقش بانک و بانکداری در کشور ما بر چه 
اساس است لذا اگر واقعا نقش بانک دلالی و کسب درامد در بازارهای سوداگرایانه 
باشد، اساسا وجود آن دیگر مضر است و اگر این شرایط ادامه پیدا کند، ما حتما در 

زمینه فعالیت سیستم بانکی تجدید نظر می کنیم.
انتقام گیری تسهیلاتی !

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به دلایل سیستم 
بانکی در زمینه ارائه تسهیلات و  در پی آن تشدید نقدینگی و تورم در جامعه بیان 
کرد: مبحث کنترل تورم پارامترهای دیگری اعم از مدیریت، تنظیم بازار،حذف 
ارزش پــول ملی و مدیریت نرخ ارز دارد لذا اگر دولت نمی تواند در حوزه های 
اصلی کنترل نرخ تورم وظایف خود را ایفا کند، نباید انتقام خود را با عدم پرداخت 
تسهیلات به مردم بگیرد. در واقع در حال حاضر مردم تاوان سوء مدیریت دولت 
در بحث عدم کنترل تورم را می دهند و این مسئله کاملا استدلال غلطی است.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس تاکید کرد: به واقع در 
ســالهایی که ما با عدم ارائه تسهیلات مواجه بودیم، از جمله سال ۱4۰۱ مگر 
نرخ تورم کاهشی بود؟ اتفاقا یکی از بالاترین تورم های تاریخ در این زمان ثبت 
شده است؛ بنابراین این نشان می دهد این استدلال ظاهرا یک بهانه برای  عدم 

پرداخت تسهیلات است.

مرکز پژوهش های مجلس می گوید صندوق تأمین اجتماعی در 
کسری مالی به ســر می برد و میزان آن برای دوره پایانی مورد 
بررسی )1474( به تنهایی به 53.6 درصد تولید ناخالص داخلی 

خواهد رسید.
به گزارش تجارت نیوز، مرکز پژوهش های مجلس در تازه ترین گزارش خود، 
درباره بحران کسری مالی در صندوق تامین اجتماعی هشدار داده است. بر اساس 
یافته های این گزارش، در حال حاضر صندوق تأمین اجتماعی در کسری مالی به 
سر می برد و میزان آن برای دوره پایانی مورد بررسی )۱4۷4( به تنهایی به ۵3.۶ 
درصد تولید ناخالص داخلی خواهد رسید.در گزارشی که توسط این مرکز تهیه 
شده، تاکید شده است که اجرای اصلاحات پارامتریک مانند افزایش سن قانونی 
بازنشستگی، افزایش سال های مبنای محاسبه مستمری، کاهش نرخ تعلق پذیری، 
افزایش نرخ حق بیمه و … به صورت انفرادی کمکی به حل معضل کسری 
سیستم بازنشستگی صندوق تأمین اجتماعی نمی کند و تنها توانایی تعدیل سرعت 
و شدت کسری به صورت محدود را دارد.اما اگر اصلاحات توامان با بالاترین سطح 
اثرگذاری دنبال شود، سبب کاهش کسری صندوق در سال پایانی به میزان ۲۱.4 
درصد تولید ناخالص داخلی می شود. همچنین اصلاحات همزمان سبب متوازن 
شدن تراز مالی صندوق تأمین اجتماعی در سال ۱4۱۰ و مثبت شدن آن تا سال 

۱4۱۸ می شود.
همچنیــن این گزارش می افزاید تغییر در بازده ســرمایه گذاری با وجود تمام 
ملاحظات و شرط های الزام برای تحقق، نمی تواند به تنهایی چالش ناپایداری 
صندوق تأمین اجتماعی را رفع کند. میزان کسری صندوق به موجب این تغییر در 
سال ۱4۷4 از ۵3.۶ درصد در وضعیت جاری به 44 درصد تولید ناخالص داخلی 

کاهش می یابد و اثری تقریباً مشابه اصلاح کاهش نرخ تعلق پذیری و کمتر از 
اصلاح افزایش در نرخ حق بیمه دارد.

فرصت طلایی سال 78 از دست رفت
در گزارش مرکز پژوهش های مجلس تاکید شده که از دست رفتن فرصت در 
ســال هاي طلایی صندوق سبب شده در حال حاضر حتی با مثبت شدن بازده 
واقعی سرمایه گذاری ها به دلیل ورود صندوق به چرخه های کهنسالی عمر و نیاز 
مبرم به منابع با نقدشوندگي بالا، ذخایر انباشته ای برای مقاصد سرمایه گذاری وجود 
نداشته باشد.متاسفانه تا سال ۱3۷۸ یعني مغتنم ترین فرصت های صندوق تامین 
اجتماعی براي سرمایه گذاری، منطبق با نرخ بازده سرمایه گذاری گزارش شده 
سازمان تامین اجتماعی در مقایسه با تورم، نرخ بازده حقیقی سرمایه گذاری های 

سازمان تامین اجتماعی منفی بوده و حتی از ارزش ذخایر کاسته شده است.
تنها اصلاحات پارامتریک کافی نیست

در این گزارش این نتیجه به دست آمده که بازنشستگی صندوق تأمین اجتماعی 
به گونه ای اســت که اصلاحات پارامتریک صــرف، توانایی حل بحران مالی 
صندوق را ندارد.بنابراین مرکز پژوهش های مجلس توصیه کرده است که در کنار 
اصلاحات پارامتریک که در کوتاه مدت می تواند از سرعت تشدید کسری صندوق 
جلوگیری کند، اصلاحات ساختاری برای ایجاد ثبات بلندمدت در این صندوق 
دنبال شود. حل مسائل انباشــته صندوق های بازنشستگی و اجرای مجموعه 
اصلاحات هدفمند و مؤثر با رعایت اصل کفایت مستمری، مستلزم تأمین بستری 
مناسب برای استقرار نهاد تنظیم گر مقررات در این بخش است.  نهادی که ضمن 
نظــارت بر عملکرد صندوق در بخش های درآمدی و ارائه و اجرای راهکارهای 

پایدارکننده، حامی حقوق مصرف کنندگان باشد.

ارکانی:عملکرد دولت در ارائه تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه ضعیف است مرکز پژوهش های مجلس هشدار داد:

 انتقام ناکارآمدی در مدیریت تورم 
با عدم ارائه تسهیلات خرُد به مردم

 کسری مالی صندوق تامین اجتماعی
 تا 72 سال دیگر به نیمی از تولید کشور می رسد

یک مقام مسئول در اجرای طرح خانه   سازی دولتی از بروز یک 
مشکل تازه در مسیر طرح های ساخت مسکن خبر داده است.

به گزارش تجارت نیوز، براساس خبری که به نقل از یکی از مسئولان استانی 
طرح های ساخت مسکن روز گذشته در »ایسنا« منتشر شد، در برخی از شهرها به 

دلیل نبود نیروی کار ارزان قیمت، عملیات ساخت تعطیل شده است.
نبود نیروی کار ارزان قیمت، دلیل تعطیلی طرح های ساخت مسکن

محمدعلی نریمانی، سرپرست بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان اردستان 
در اســتان اصفهان در این باره اعلام کرده است: پروژه   های مسکن شهرستان 
اردستان به دلیل نبود نیروی کار بومی با قیمت مناسب تعطیل شده است.وی 
نبود نیروی بومی با قیمت مناسب برای خانه   سازی   های دولتی را منجر به افزایش 
هزینه برای متقاضیان این واحدهای مسکونی عنوان کرد.وی در این گزارش تاکید 
کرده است که مجموعه دستگاه   های مسئول در سطح کشور باید مساعدت کنند تا 
از نیروهای کار ارزان قیمت و غیربومی که می شود از آنها به نفع متقاضیان مسکن 
استفاده کرد، بهره برد. با توجه به وضعیت فعلی اقتصاد کشور و تورم بالایی که 
وجود دارد تعطیلی پروژه   های مسکن هزینه   های اضافی برای متقاضیان خواهد 

داشت.)دنیای اقتصاد(
قیمت ساخت مسکن ملی 1۰۰ درصد گران شد!

رکنا نوشت: وزارت راه و شهرسازی تابستان ۱3۹۹نرخ پایه در قرارداد با سازندگان 
طرح نهضت ملی مســکن را ۲.۷ میلیون تومان در هر متر مربع تعیین کرد.۱۹ 
شهریور ۱4۰۲، محمدجواد اسماعیلی، مدیرعامل شرکت توسعه گران عمران ستاد 
اجرایی فرمان امام )ره( ، هزینه ساخت واحدهایی که امسال تحویل می شود ۹۵۰ تا 
یک میلیارد تومان )با احتساب آورده متقاضیان و تسهیلات( خواهد بود. این واحدها 
دارای پکیچ، رادیاتور، شیرآلات و … هستند و فقط کابینت آنها کار نشده که آن 

هم توسط متقاضیان انجام خواهد شد.

وی در ادامه گفت: هزینه ساخت هر مترمربع این واحدها در زمان حاضر حدود 
۸.۵ میلیون تومان است. آورده متقاضیان با احتساب وام حدود ۹۵۰ میلیون تومان 
است که سال آینده افزایش می یابد. متاسفانه در دولت قبل یعنی سال ۹۹ و ۱4۰۰ 
اتفاق خاصی برای این واحدها روی نداد. به همین دلیل از برنامه زمان بندی ساخت 

واحدها عقب هستیم.
اظهارات ضد و نقیض مسئولین در این سال ها درخصوص قیمت تمام شده و 
زمان تحویل پروژه ها حاکی از عدم هماهنگی بین دولت و دیگر دســتگاه های 
ذی ربط و در نهایت نامشــخص بودن قیمت تمام شده است. این ناهماهنگی 
به جایی رســیده است که دو مســئول، طی مدت کوتاهی، دو نظر متفاوت را 

درخصوص قیمت تمام شده بیان می کنند.
آنچه مشخص است این است که قیمت تمام شده ساخت هر مترمربع طرح 
نهضت ملی مسکن از ابتدا تا به امروز و پس از گذشت بیش از ۲ سال ۱۰۰ درصد 
افزایش یافته است و از حدود متری ۵ میلیون تومان به حدود ۱۰ میلیون تومان در 
سال ۱4۰۲ رسیده است که در سال های بعد نیز شامل تعدیل می شود و بر اساس 

تورم همچون این سال ها با افزایش قیمت مواجه خواهد شد.
هم اکنون سازنده های شهر تهران حداقل هزینه ساخت یک مترمربع مسکن 
بدون احتســاب قیمت زمین را ۱۵ میلیون تومان برآورد کرده اند. یعنی در واقع 
ســاخت پروژه های دولتی تفاوت چندانی با پروژه های خصوصی ندارد. زیرا در 
پروژه هــای خصوصی علاوه بر تخفیف اولیه پیش فروش واحدها نســبت به 
قیمت روز واحدهای آماده، مشــخص بودن زمان تحویــل، مراحل واریز وجه 
توسط خریدارطبق پیشرفت پروژه، درج جریمه دیرکرد برای طرفین در قرارداد 
پیش فروش که دو طرف را موظف به انجام تعهدات خود می کند، عدم وجود بند 
تعدیل قیمت و افزایش هزینه ها بر اساس تورم که خریدار و پیمانکار می دانند که 

هرچه زودتر پروژه به پایان برسد به نفع هر دو طرف است.

در حالی که کشــاورزان در حال آماده سازی زمین های خود برای 
کشت بعدی هستند، هنوز وزارت جهاد کشاورزی قیمت نیشکر 
را برای خرید اعلام نکرده و کشــاورزان به فکر کاشت خربزه و 
صیفی جات هستند. به نظر می رسد سرنوشت گندم در انتظار شکر 

هم هست.
به گزارش تجارت نیوز، شکر جزو کالاهای اساسی است که تا سال گذشته به آن 
ارز دولتی داده می شد و اگر تحریم ها شدت پیدا نمی کرد شاید هنوز دولت به این 
کالای اساسی خانوار ایرانی ارز یارانه ای می داد. اما وضعیت تولید و تامین این کالا 
طی سال ها متغیر بوده است. اکنون نیز وزارت کشاورزی برای تعیین قیمت نیشکر 
تعلل می کند تا سرنوشت بازار شکر هم به گندم شبیه شود.در دولت اول محمود 
احمدی نژاد که وضعیت ارزی کشور در بهترین حالت بود، ۹۰ درصد مصرف کشور 
از طریق واردات تامین می شد و همین اتفاق تعطیلی کارخانه های داخلی را به همراه 
داشت. اما امروز که محدودیت ارزی به بیشترین حد خود رسیده، بیش از نیمی از نیاز 
کشور در داخل تولید می شود. در حالی که می توان تمام شکر مصرفی را در داخل 

تامین کرد. امری که به برخی مدیران وزارت جهاد کشاورزی آن را نمی پسندند.
علیرضا اشرف، دبیر انجمن تولیدکنندگان شکر، در گفتگو با تجارت نیوز درباره 
تعیین قیمت نیشکر و وضعیت تولید شکر در کشور گفت: کارخانه های نیشکر از 
چند هفته پیش فعالیت خود را آغاز کرده اند و در روزهای آیِنده کارخانجات چغندر 
نیز شــروع به کار خواهند کرد. اکنون محصول این واحدها به بازار آمده و هیچ 
مشکلی در تحویل وجود ندارد.وی ادامه داد: پیش بینی ما این است که امسال ۱.۵ 
میلیون تن تولید صورت بگیرد و با توجه به مصرف سالانه، کشور نیازمند واردات 
۵۰۰ هزار تا ۶۰۰ هزار تن دیگر است. اکنون نیز واحدهای تولید و تصفیه شکر 
به مصرف کنندگانی که مجوز دارند و تولیدکنندگانی که پروانه بهره برداری دارند به 
قیمت مصوب یعنی ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان درب کارخانه شکر تحویل می دهند. 

ما تولید کننده هستیم و هیچ نقشی در توزیع و قیمت نداریم. ما به فروشگاه های 
زنجیره ای که مجوزات لازم را دارند شکر تحویل می دهیم. حال اینکه این فروشگاه 
شــکر را با چه قیمتی یا به کدام مصرف کننده می دهد ما در آن نقشی نداریم و 

پیگیری آن، وظیفه سازمان های نظارتی است.
اشرف در خصوص توانایی تولید شکر کارخانه های داخلی گفت: اینکه ما چقدر 
شکر تولید کنیم کاملا وابسته به سیاست های وزارت جهاد کشاوزی است، ما در 
سال ۹۶ جشن خودکفایی شــکر در اتاق بازرگانی گرفتیم و در آن سال معادل 
مصرف کل کشور یعنی دو میلیون و ۱۰۰ هزار تن تولید صورت گرفت؛ این درحالی 

است که ظرفیت تولیدی ایران به سه میلیون تن می رسد.
او افزود: به هر حال وزارت جهاد به دنبال این اســت که بخشی از نیاز کشور از 
طریق واردات تامین شود. اگر قیمت نیشکر مشخص شود و مشکلی در خرید آن 
از کشاورز نباشد، طبیعی است که کشاورز به جای کشت هندوانه یا خربزه نیشکر 

کشت کند، اما هر چقدر فضا مبهم باشد احتمال کشت نیشکر ضعیف است.
این فعال صنفی درباره وضعیت سال آینده تولید شکر تشریح کرد: مطابق ماده ۱4 
قانون تشکیل وزارت جهاد کشاورزی هر سال باید تا پیش از فصل کشت وزارتخانه 
قیمت نیشکر را اعلام کند تا کشاورز بر اساس آن تصمیم بگیرد. اما برخی از سال ها 
تا فرودین سال بعد وزارتخانه قیمتی معین نمی کرد و کشاورز نیز تصمیم می گیرد 
صیفی جات بکارد تا نیشکری که هنوز قیمت خرید آن مشخص نیست، اکنون نیز 
هنوز وضعیت شکر سال آینده مشخص نیست تا بتوان برای تولید یا واردات آن 
برنامه ریزی کرد.اظهارات دبیر انجمن تولیدکنندگان شکر در حالی است که تا سه 
ماه دیگر فصل کشت آغاز می شود و کشاورزان در حال انجام کارهای مقدماتی 
و انتخاب محصول برای کشت هستند، اما تعللل وزارت جهاد برای اعلام شرایط 
خرید نیشکر و چغندر قند سبب خواهد شد که برای سال آینده میزان واردات افزایش 

پیدا کند. در حالی که واحدهای تصفیه شکر ظرفیت خالی دارند.

طرح های ساخت مسکن در برخی از شهرها تعطیل شد شکر هم به سرنوشت گندم دچار می شود؟

رییس اتحادیه طلا و جواهر درباره دلایل وضعیت صعودی قیمت ها در بازار طلا و سکه 
توضیح داد و گفت: این اتفاق از روز شنبه هفته جاری و همزمان با افزایش قیمت دلار و 

شدت گرفتن تنش های منطقه رقم خورده است.
مرزهای قیمت طلا و سکه شکسته شد؛ این اتفاق از روز شنبه هفته جاری و همزمان با افزایش قیمت دلار و 
شدت گرفتن تنش های منطقه رقم خورده است. سکه وارد کانال 3۰ میلیون تومان شد و طلا در کانال ۲ میلیون 
و 4۰۰ هزار تومان قرار گرفت. دلار هم مرز ۵۱ هزار تومان را رد کرد و در آستانه ورود به کانالی بالاتر است.

این رقم ها را در حالی در بازار شاهد هستیم که از تیرماه تاکنون بازار طلا در روندی ریزشی قرار داشته و حتی 
یازدهم مهرماه به رقم ۲ میلیون و ۲3۹ هزار تومان رسیده بود. سکه نیز از خردادماه تا هفتم مهرماه در روندی 
ریزشی، در مرز کانال ۲۶ میلیون تومان قرار گرفته بود.اما به یک باره ورق از روز شنبه هفته جاری برگشت و 
قیمت ها جهشی عجیب و غریب پیدا کردند. فعالان بازار، چند عامل را در نوسان قیمت ها دخیل دانسته اند؛ 
یک اینکه ۲۶ مهر سررسید منقضی شدن برخی از محدودیت های برجامی وجود دارد. دلیل دوم برمی گردد به 

تشدید درگیری بین حماس و اسرائیل. دلیل سوم هم به زلزله هرات ربط دارد.
چرا قیمت ها بالا رفت؟

نادر بذرافشان، رییس اتحادیه طلا و جواهر در همین خصوص در گفت وگو با خبرآنلاین می گوید: یک بخشی 
از شرایط کنونی بازار طلا و سکه، به افزایش شدید قیمت اونس جهانی طلا برمی گردد و بخش دیگر نیز به 

نوسانات و افزایش قیمت ارز ارتباط دارد. خبرهای سیاسی در سطح دنیا درباره تنش فلسطین و اسراییل، روی 
بازار ارز تاثیر گذاشته است.وی می افزاید: به تبع افزایش قیمت اونس جهانی طلا، بازارهای داخلی طلا و سکه 
نیز افزایش قیمت داشته است.رییس اتحادیه طلا و جواهر با اشاره به این که سکه، کانال 3۰ میلیون تومان را رد 
کرده است، عنوان می کند: دیروز هر گرم طلای ۱۸عیار در حدود ۶3 هزار تومان افزایش قیمت داشت و سکه 
نیز ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار افزایش قیمت را تجربه کرد. سکه طرح قدیم نیز یک میلیون و ۹۰۰ هزار تومان، 
نیم سکه حدود یک میلیون تومان، ربع سکه یک میلیون تومان و سکه یک گرمی بانک مرکزی ۵۰۰ هزار تومان 
افزایش قیمت داشته است.بذرافشان با بیان این که این میزان افزایش چشمگیر بوده است، تصریح می کند: این 
شرایط در حالی است که از لحاظ تقاضا، تغییری در بازار شاهد بودیم و این که بازار هیجانی شود، اتفاق نیفتاده 

است و بازار، روال عادی خود را طی می کند.
وی متذکر می شود: با این حال، افزایش قیمت اونس جهانی طلا، افزایش قیمت ارز و خبرهای سیاسی و 
اقتصادی مربوط به تنش منطقه، بازار داخلی را تحت تاثیر قرار داد. ولی این که بگوییم تقاضا در بازار تشدید 

شده، چنین اتفاقی نیفتاده است.
امکان بازگشت به قیمت های قبلی وجود دارد؟

رییس اتحادیه طلا و جواهر در ادامه در پاسخ به این پرسش که امکان بازگشت به قیمت های قبلی وجود دارد؟ 
تاکید می کند: باید ببینیم در روزهای آینده خبرهای سیاسی و اقتصادی چه مراحلی را طی می کند. همچنین 

چه رقم هایی را اونس جهانی طلا به خود می بیند و بازار ارز چه شرایطی دارد.بذرافشان عنوان می کند: اگر خبر 
خاصی وجود نداشته باشد، تغییری نباید وجود داشته باشد. با این حال، الان نمی توان پیش بینی کرد و باید ببینیم 

وضعیت اونس جهانی طلا به چه شکل است.
تقاضا در بازار کم می شود

ابراهیم محمدولی، رییس سابق اتحادیه طلا و جواهر نیز درباره دلایل افزایش قیمت سکه و طلا می گوید: 
این افزایش به دلیل تنش های منطقه بوده که هم روی اونس جهانی طلا اثرگذار بوده و هم بازار ارز و سکه 
و طلا.وی با بیان این که این اتفاقات روی قیمت طلا و سکه اثرگذار است، می افزاید: مدتی بود که آرامش در 
بازار حاکم بود، اما الان شاهد نوسان افزایشی قیمت ها هستیم که امیداریم به زودی بازارها به آرامش قبلی خود 
برگردد.رییس سابق اتحادیه طلا و جواهر تصریح می کند: در این شرایط، چرخ تولید و دادوستد کند می شود و 

تقاضاکننده کمتر در مسیر خرید و فروش ورود پیدا می کند.

پشت پرده جهش عجیب قیمت ها در بازار
مرزشکنی قیمت ها در بازار طلا و سکه ادامه دارد؟


